
Протокол № 19

засідання комісії з питань облаштування безпечних умов у закладах, що 
надають загальну середню освіту (облаштування укриттів)

(онлайн-формат)

10 квітня 2025 року початок о 15:00

Присутні члени комісії:

ГОЛОВА КОМІСІЇ: Надія КУЗЬМИЧОВА — заступник Міністра освіти і
науки України;

СЕКРЕТАР КОМІСІЇ: Олена МОЖАРІВСЬКА — начальник відділу взаємодії
з місцевими органами влади головного управління 
загальної середньої освіти директорату шкільної освіти 
Міністерства освіти і. науки України;

ЧЛЕНИ КОМІСІЇ:
Інна КІЛЬДЕРОВА -  в. о. генерального директора 
директорату шкільної освіти Міністерства освіти і науки 
України;

Віталій ЗАРИТОВ -  керівник експертної групи з питань 
нормативно-правового забезпечення в освіті 
директорату шкільної освіти Міністерства освіти і науки 
України;

Зоряна ЧЕРНІИ -  державний експерт експертної групи з 
бюджетування директорату стратегічного планування та 
відновлення Міністерства освіти і науки України;

Віталій МІЩЕНКО — головний спеціаліст сектору 
мобілізаційної роботи, цивільного захисту та безпеки 
життєдіяльності Міністерства освіти і науки України;

Світлана СОКОЛЕНКО -  головний спеціаліст від ділу 
середньострокового прогнозування та поточного 
планування фінансів професійних навчальних закладів 
та інших закладів, установ департаменту фінансування 
державних і загальнодержавних видатків Міністерства 
освіти і науки України;

Михайло РАКОВ — експерт з будівництва громадської 
організації «Інститут енергоефективності України»;



Олександр ОЗЕРАН — експерт з даних громадської 
організації «Офіс ефективного регулювання»

Відсутні члени 
комісії

Сергій КОЛЕБОШИН — народний депутат України, 
заступник голови Комітету Еіерховної Ради України з 
питань освіти, науки та інновацій, голова
Консультативної ради з питань сприяння розвитку 
системи загальної середньої освіти;

Євген КУДРЯВЕЦЬ — перший заступник Міністра 
освіти і науки України, заступник голови комісії;

Андрій СТАШКІВ -  заступни к Міністра освіти і науки 
України;

Наталія КОЗЛОВСЬКА — заступниця Міністра 
розвитку громад та територій України;

Юрій КОРЕВА — начальник Управління взаємодії з 
Державною службою України з надзвичайних ситуацій 
Міністерства внутрішніх справ України;

Віктор ВІТОВЕЦЬКИЙ — директор Департаменту 
організації заходів цивільного захисту апарату 
Державної служби України з надзвичайних ситуацій.

Присутні на заміну відсутніх членів комісії:

Сергій Городецький, головний спеціаліст відділу нормативного забезпечення 
будівництва об'єктів невиробничого призначення Міністерства розвитку громад 
та територій України (замість Наталії Козловської);

Сергій Ободовський, начальник відділу інженерно-технічних заходів та 
захисних споруд управління захисту населення і територій Департаменту 
організації заходів цивільного захисту Державної служби України з 
надзвичайних ситуацій (замість Віктора Вітовецького).

ПОРЯДОК ДЕННИЙ:

1). Розгляд питання включення до переліку проектів, які фінансуються за кошти 
субвенції з державного бюджету місцевим бюджетам на облаштування 
безпечних умов у закладах, що надають загальну середню освіту (облаштування 
укриттів): капітального ремонту захисної споруди цивільного захисту



Комунального закладу "Бугаївський ліцей Куиіьєвської сільської ради 
Ізюмського району Харківської області”.
Слухали: Надію Кузьмичову, голову комісії, яка повідомила, що на 
попередньому засіданні громаді було надано термін в три робочі дні для 
розміщення в ЄДЕССБ коректної інформації про проект.
Виступили: Сергій Городецький, головний спеціаліст відділу нормативного 
забезпечення будівництва об'єктів невиробничого призначення Міністерства 
розвитку громад та територій України, який зауважив, що наразі до проектно- 
кошторисної документації зауважень немає. Рекомендовано в подальшому 
оновити проектний звіт.
Надією Кузьмичовою, головою комісії, було винесено на голосування питання: 
підтримувати проект на фінансування.
Вирішили: підтримати проект на фінансування за кошти субвенції з державного 
бюджету на загальну суму -  12 046 272 грн.
Голосували: 
за: 9 голосів 
проти: 0 голосів 
утрималися: 0 голосів

2) . Розгляд питання включення до переліку проектів, які фінансуються за кошти 
субвенції з державного бюджету місцевим бюджетам на облаштування 
безпечних умов у закладах, що надають загальну середню освіту (облаштування 
укриттів): нового будівництва споруди цивільного захисту подвійного 
призначення із захисними властивостями ПРУ на території КЗ 
"Шебелинська ЗОШ І-ІІІ ступенів” Слобожанської селищної ради 
Чугуївського району Харківської обл. за адресою: Харківська обл., 
Чугуївський р-н, селище Донець, вул. Садова, буд. 1-а.
Слухали: Надію Кузьмичову, голову комісії, яка повідомила, що станом на 
момент засідання комісії, не внесені дані до РПЗМ про стан відновлення закладу 
освіти. Також школа не відповідає вимогам пункту 4 Порядку та умов із 
загальною кількістю учнів менше ніж 200, школа не єдина у територіальній 
громаді, в якій освітній процес може здійснюватися за очною формою та/або з 
поєднанням очної та дистанційної форм здобуття освіти.
Вирішили: проект знімається з розгляду, оскільки не відповідає вимогам пункту 
четвертого Порядку та умов.

До засідання приєднався Юрій КОРЕВА — начальник Управління 
взаємодії з Державною службою України з надзвичайних ситуацій 
Міністерства внутрішніх справ України.

3) . Розгляд питання включення до переліку проектів, які фінансуються за кошти 
субвенції з державного бюджету місцевим бюджетам на облаштування 
безпечних умов у закладах, що надають загальну середню1 освіту (облаштування 
укриттів): капітальний ремонт будівлі Окнянського опорного ліцею з 
початковою школою та гімназією Окнянської селищної ради Подільського



району Одеської області з облаштуванням споруди цивільного захисту та 
проведенням заходів енергозбереження і енергоефективності, благоустрою 
прилеглої території, що знаходяться за адресою: вул. Незалежності, 21 
селище Окни, Подільського району, Одеської області.
Слухали: Надію Кузьмичову, голову комісії, яка повідомила, що проект не 
відповідає вимогам субвенції, щодо об’єкта фінансування. Проектом 
передбачено фінансування в тому числі на облаштування фасадів та 
благоустрою. Від громади надано лист про плани, внесення змін в проект, 
перераховані бали.
Виступили: Михайло Раков, член комісії, який підтвердив, що проектом 
передбачено ще і фінансування фасадів та благоустрою.
Микола Мельник, начальник відділу освіти, молоді та спорту, культури та 
туризму Окнянської селищної ради, зазначив, що проведено коригування 
проекту і станом на завтра планується отримати експертний звіт.
Олександр Лончак, директор Департаменту освіти і науки Одеської ОДА, 
просить підтримати проект.
Віталій Заритов, член комісії, який зазначив, що потрібно керуватися 
проектною документацією яка внесена в Єдину цифрову систему.
Надією Кузьмичовою, головою комісії, зазначено, що зважаючи на озвучені 
зауваження, даний проект не відповідає вимогам Порядку та умов, тому 
ставиться на голосування питання для прийняття колегіального рішення. 
Вирішили: зняти з розгляду проект через невідповідність вимогам Порядку та 
умов.
Голосували: 
за: 10 голосів 
проти: 0 голосів 
утрималися: 0 голосів

4). Розгляд питання включення до переліку проектів, які фінансуються за кошти 
субвенції з державного бюджету місцевим бюджетам на облаштування 
безпечних умов у закладах, що надають загальну середню освіту (облаштування 
укриттів): реконструкції захисних споруд цивільного захисту
(протирадіаційні укриття № 68343, № 68344) в будівлі комунальної 
організації (установі, закладі) Шосткинська загальноосвітня школа І-ІІІ 
ступенів № 7 Шосткинської міської ради Сумської області за адресою: м. 
Шостка, вул. Івана Піддубного, 1
Слухали: Надію Кузьмичову, голову комісії, яка повідомила, що, в закладі 
загальної середньої освіти, згідно з даних ПАК АІКОМ, форма навчання очна, 
що суперечить вимогам Порядку та умов.
Виступили: Микола Нога, Шосткинський міський голова, який зазначив, що в 
закладі загальної середньої освіти навчання організовано змішано. А в системі 
ПАК АІКОМ відбувся технічний збій.
Володимир Артюх, голова Сумської ОДА, також наголосив, що в системі ПАК 
АІКОМ сталася технічна помилка і просить розглянути і проголосувати за даний 
проект.



Олександр Озеран, член комісії, повідомив дані з ПАК АІКОМ станом на 
04.04.2025 року, загальна кількість здобувачів освіти в школі - 425, з яких - 384 
навчається за очною формою, що становить 90,35% від загальної кількості учнів. 
Також зазначив, що з певних технічних причин можлива синхронізація даних на 
порталі АІКОМ з запізненням.
Володимир Артюх, голова Сумської ОДА, зазначив, що відповідно до рішення 
Ради оборони Сумської області в Шосткинський загальноосвітній школі І-ІИ 
ступенів № 7 навчання змішане.
Віталій Міщенко, член комісії, наголосив, що якщо є рішення Ради оброни 
Сумської області щодо організації в закладі загальної середньої освіти змішаного 
навчання то, в першу чергу, потрібно керуватися відповідним рішенням.
Надією Кузьмичовою, головою комісії, було винесено на голосування питання: 
прийняти до уваги рішення Ради оброни Сумської області стосовно організації у 
закладах загальної середньої освіти Сумської області в 2024/2025 навчальному 
році змішаного навчання.
Вирішили: прийняти до уваги рішення Ради оброни Сумської області стосовно 
організації у закладах загальної середньої освіти Сумської області в 2024/2025 
навчальному році змішаного навчання.
Голосували: 
за: 10 голосів 
проти: 0 голосів 
утрималися: 0 голосів

Надією Кузьмичовою, головою комісії, було винесено на голосування питання: 
вважати, що в системі ПАК АІКОМ відбувся збій і комісія буде керуватися 
інформацією Ради оборони Сумської області стосовно організації у 
Шосткинський загальноосвітній школі І-ІІІ ступенів № 7 Шосткинської міської 
ради Сумської області в 2024/2025 навчальному році змішаного навчання. 
Вирішили: керуватись рішенням Ради оброни Сумської області стосовно 
організації у Шосткинський загальноосвітній школі І-ІІІ ступенів № 7 
Шосткинської міської ради Сумської області в 2024/2025 навчальному році 
змішаного навчання.
Голосували: 
за: 10 голосів 
проти: 0 голосів 
утрималися: 0 голосів

Слухали: Надію Кузьмичову, голову комісії, яка повідомила, що за рішенням 
комісії розглядаємо проект реконструкції захисних споруд цивільного захисту 
(протирадіаційні укриття № 68343, № 68344) в будівлі комунальної 
організації (установі, закладі) Шосткинська загальноосвітня школа І-ІІІ 
ступенів № 7 Шосткинської міської ради Сумської області за адресою: м. 
Шостка, вул. Івана Піддубного, 1



Виступили: Сергій Городецький, головний спеціаліст відділу нормативного 
забезпечення будівництва об'єктів невиробничого призначення Міністерства 
розвитку громад та територій України, який зауважив, що наразі до проектно- 
кошторисної документації зауважень немає. Рекомендовано під час реалізації 
проекту в проектній документації замінити відкидний підйомник на сходи на 
похилий підйомник.
Надією Кузьмичовою, головою комісії, було винесено на голосування питання: 
підтримувати проект на фінансування.
Вирішили: підтримати проект на фінансування за кошти субвенції з державного 
бюджету на загальну суму -  14 277 019 грн.
Голосували: 
за: 10 голосів 
проти: 0 голосів 
утрималися: 0 голосів

5) . Розгляд питання включення до переліку проектів, які фінансуються за кошти
субвенції з державного бюджету місцевим бюджетам на облаштування 
безпечних умов у закладах, що надають загальну середню освіту (облаштування 
укриттів): будівництво захисної споруди цивільного захисту в КЗ
"Східненський ліцей" за адресою с. Східне вул. Шкільна,12 Херсонської 
області Херсонського району.
Слухали: Надію Кузьмичову, голову комісії, яка повідомила, що заклад 
загальної середньої освіти не відповідає вимогам пункту 4 Порядку та умов із 
загальною кількістю учнів менше ніж 200, школа не єдина у територіальній 
громаді, в якій освітній процес може здійснюватися за очною формою та/або з 
поєднанням очної та дистанційної форм здобуття освіти.
Вирішили: проект знімається з розгляду, оскільки не відповідає вимогам пункту 
четвертого Порядку та умов.

6) . Розгляд питання включення до переліку проектів, які фінансуються за кошти
субвенції з державного бюджету місцевим бюджетам на облаштування 
безпечних умов у закладах, що надають загальну середню освіту (облаштування 
укриттів): нове будівництво захисної споруди цивільного захисту
Малошестірнянської філії дошкільної та базової середньої освіти 
комунального закладу "Високопільський опорний заклад загальної 
середньої освіти" за адресою: Херсонська область, Бериславський район, с. 
Мала Шестірня, пров. Шкільний 1.
Слухали: Надію Кузьмичову, голову комісії, яка повідомила, що заклад 
загальної середньої освіти не відповідає вимогам пункту 4 Порядку та умов із 
загальною кількістю учнів менше ніж 200, школа не єдина у територіальній 
громаді, в якій освітній процес може здійснюватися за очною формою та/або з 
поєднанням очної та дистанційної форм здобуття освіти.
Вирішили: проект знімається з розгляду, оскільки не відповідає вимогам пункту 
четвертого Порядку та умов.



7) . Розгляд питання включення до переліку проектів, які фінансуються за кошти 
субвенції з державного бюджету місцевим бюджетам на облаштування 
безпечних умов у закладах, що надають загальну середню освіту (облаштування 
укриттів): капітальний ремонт вбудованого приміщення №1 захисної 
споруди цивільного захисту за адресою: вул. Центральна, 31 (КЗ «Ліцей 
№ 3»), м. Покров, Нікопольський район, Дніпропетровська область. 
Слухали: Надію Кузьмичову, голову комісії, яка повідомила, що проект - це 
капітальний ремонт вбудованого приміщення захисної споруди цивільного 
захисту, однак відсутня інформації про наявність власного укриття в закладі 
освіти.
Виступили: Сергій Городецький, головний спеціаліст відділу нормативного 
забезпечення будівництва об'єктів невиробничого призначення Міністерства 
розвитку громад та територій України, який зазначив, що в межах капітального 
ремонту відсутні зауваження до проектно - кошторисної документації. Також 
зазначив, що за вказаним номером в системі ЄДЕССБ відсутній проект, який 
наразі розглядається.
Михайло Раков, член комісії, зазначив, що в межах капітального ремонту 
відсутні зауваження до проектно - кошторисної документації.
Надією Кузьмичовою, головою комісії, було винесено на голосування питання: 
підтримувати проект на фінансування.
Вирішили: підтримати проект на фінансування за кошти субвенції з державного 
бюджету на загальну суму -10317  150 грн.
Голосували: 
за: 10 голосів 
проти: 0 голосів 
утрималися: 0 голосів

8) . Розгляд питання включення до переліку проектів, які фінансуються за кошти 
субвенції з державного бюджету місцевим бюджетам на облаштування 
безпечних умов у закладах, що надають загальну середню освіту (облаштування 
укриттів): нове будівництво захисної споруди цивільного захисту філія 
"Бобровокутський заклад загальної середньої освіти І-ІІ ступеня- 
дошкільний навчальний заклад" Калинівського опорного закладу 
загальної середньої освіти І-ІІІ ступенів Бериславського району 
Херсонської області.
Слухали: Надію Кузьмичову, голову комісії, яка зазначила, що є пошкодження 
будівлі закладу загальної середньої освіти внаслідок збройної агресії російської 
федерації в Україні та звернулася за коментарями до членів комісії.
Виступили: Максим Кожем’яка, начальник Калинівської селищної військової 
адміністрації, наголосив, що внаслідок підриву Каховської ГЕС підтоплено 
приміщення лише спортивної зали, всі інші будівлі закладу освіти 
використовуються в освітньому процесі.
Сергій Городецький, головний спеціаліст відділу нормативного забезпечення 
будівництва об'єктів невиробничого призначення Міністерства розвитку громад



та територій України, який зазначив, що відсутні зауваження до проектно - 
кошторисної документації.
Надією Кузьмичовою, головою комісії, було винесене» на голосування питання: 
підтримувати проект на фінансування.
Вирішили: підтримати проект на фінансування за кошти субвенції з державного 
бюджету на загальну суму -  28 747 611 грн.
Голосували: 
за: 10 голосів 
проти: 0 голосів 
утрималися: 0 голосів

Зоряна Черній, член комісії, повідомила, що у залишку по субвенції коштів 
залишилось 14,7 мли грн.

9). Розгляд питання включення до переліку проектів, яв і фінансуються за кошти 
субвенції з державного бюджету місцевим бюджетам на облаштування 
безпечних умов у закладах, що надають загальну середню освіту (облаштування 
укриттів): нове будівництво захисної споруди цивільного захисту Опорного 
закладу освіти Ратнівський ліцей № 1 імені Героя України Едуарда 
Камардіна Ратнівської селищної ради по вулиці Центральна, 50 в селищі 
Ратне Ковельського району Волинської області.
Слухали: Надію Кузьмичову, голову комісії, яка звернулася за коментарями до 
членів комісії.
Виступили: Сергій Городецький, головний спеціаліст відділу нормативного 
забезпечення будівництва об'єктів невиробничого призначення Міністерства 
розвитку громад та територій України, який зазначив, що зауваження до 
проектно - кошторисної документації відсутні. Рекомендовано доопрацювати в 
процесі реалізації проекту і перейменувати приміщення «комора для зберігання 
продуктів» в «буфет».
Надією Кузьмичовою, головою комісії, було винесено на голосування питання: 
підтримувати проект на фінансування.
Вирішили: підтримати проект на фінансування за кошти: субвенції з державного 
бюджету на загальну суму -  17 840 039 грн.
Голосували: 
за: 10 голосів 
проти: 0 голосів 
утрималися: 0 голосів

Секретар комісії

Голова комісії Надія КУЗЬМИЧОВА

Олена МОЖАРІВСЬКА


